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Arne Fredlund, Anna Hall och Per-Olof Svensson från 
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 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Laila Kinnander att tillsammans med ordföranden Ingrid 

Dalén justera dagens protokoll.  

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
Efter tillägg under punkten Rapporter och Övriga frågor godkänner rådet 

dagordningen. 
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 § 3 

Föregående protokoll 
Ingrid Dalén föreslår en ändring under § 7b: Ordet ”uppenbart” 

kompletteras med ”onödigt”. 

 

Rådet godkänner protokoll nr 4/2013 med ovanstående ändring och lägger 

det till handlingarna. 

 

 

 § 4 

Information om trafikkontorets arbete med att göra 

miljöer  

mer orienterbara med hjälp av ledstråk 
Föredragande: Emma Newman, Vectura samt Berit Mårtenson, 

trafikkontoret 

 

Emma Newman och Berit Mårtenson redogör för trafikkontorets projekt 

med att göra miljöer mer orienterbara med hjälp av ledstråk. 

 

Syftet med projektet har varit att förbättra ett antal torg för personer med 

synnedsättning och blindhet med hjälp av taktila och visuella ledstråk. 

 

Projektet omfattade fem torg: Tranebergsplan, Kärrtorps plan, Hässelby 

torg, Abrahamsbergstorget och Blackebergsplan. Först gjordes en 

inventering och planering av platserna. Sedan byggdes olika ledstråk, 

vilka utvärderades av testpersoner, det vill säga personer med 

synnedsättning respektive blindhet. Alla var positiva. 

 

Nu informeras olika berörda. 

 

Rådets synpunkter: 

 

Rådet konstaterar att ledstråk är något som ska granskas i 

bygglovsprocessen. Rådet konstaterar också att en utbildning behövs av 

bygglovhandläggarna. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

 § 5 

Entré Stockholm 
Föredragande: Ann-Marie Stenman, stadsbyggnadskontoret 
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Ann-Marie Stenman informerar om arbetet med att förändra 

tillgänglighetsguiden Entré Stockholm. En förstudie är gjord med medel 

från e-tjänstprogrammet. Efter ett antal workshops finns nu ett förslag att 

det endast ska finnas information om stadens egna verksamheter som ska 

uppdateras av ansvarig förvaltning. Informationen ska finnas på 

verksamhetens egen hemsida, en gemensam databas är inte möjlig. Det 

föreslås också att det ska vidareutvecklas en ”app” där 

tillgänglighetshinder kan rapporteras. 

 

En rapport kommer att skickas till rådet. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

 § 6 

Inkomna remisser 
 

a) Remiss av betänkandet En enklare plan- och bygglovsprocess, 

Plangenomförandeutredningen (SOU 2013:34) (svar senast 31 juli 

2013) 

Föredragande: Arne Fredlund, stadsbyggnadskontoret och Ann-

Charlotte Bergqvist, exploateringskontoret 

 

Arne Fredlund informerar om några viktiga förändringsförslag: 

 Översiktsplaneringen ersätts med ”områdesplaner”. 

 För projektgenomförande – antingen detaljplan eller bygglov. 

 Efter genomförandetiden upphör alla bestämmelser som inte 

är obligatoriska. 

 Fler åtgärder blir bygglovsbefriade. 

 Bostadsförsörjning blir ett allmänt intresse. 

 Kommunen får själv bestämma vem som antar detaljplaner. 

 Kommunikationen med medborgarna flyttas till att komma 

tidigare i processen och formen blir valfri. 

Vid valet mellan detaljplan eller bygglov uppkommer 

tillgänglighetsfrågan. Var hamnar bedömningen? Möjligheten till 

överklagande begränsas vilket kan försvåra tillgänglighetsfrågorna. 

Stadsbyggnadskontoret är i grunden positiva till att förenkla och 

effektivisera, men det återstår ett antal frågor som inte är lösta i 

utredningen.  

Exploateringskontoret och stadsbyggnadskontoret kommer att 

skriva ett gemensamt tjänsteutlåtande. 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet framför att det finns frågetecken kring var i processen 
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tillgänglighetsfrågorna ska bevakas och betonar att frågan måste 

lyftas i remissyttrandet. Ingen ändring föreslås dock vad gäller de 

tekniska egenskapskraven och byggherrens ansvar. 

 

 

b) Remiss av motion (2013:32) om torrkonservering av hushållsavfall 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet är positiva till förslaget men under förutsättning att 

torrkonserveringen kan ske inomhus i flerbostadshus. 

 

 

 § 7 

Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Paradiset 19  

och 21 m.m. i stadsdelen Stadshagen, Dp 2012-13892 

(checklistan med på sammanträdet 13/5) 
Föredragande: Anna Hall 

 

Anna Hall informerar om detaljplanen som ska inrymma 96 lägenheter 

samt offentliga verksamheter i bottenplan. 

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och byggprocessen: 

 

Sopor 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom att 

sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta inte är möjligt 

bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt att både hushållssopor och 

skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas i utrymmen som nås via 

inomhusförbindelse utan nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med nedsatt rörelse- 

och orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor utomhus 

anser rådet att avståndet från entré till sopnedkastet inte bör överstiga 10 

meter. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 meter från entré och 

placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela anläggningen 

ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler och punktskrift ska 

finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje 

tömning för att underlätta användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga. Rådet påpekar att placeringen av kärlen inte får 
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minska antalet parkeringsplatser som ligger 10 meter från entréer. 

 

Rådet tackar för informationen och överlämnar ovanstående synpunkter. 

 

 § 8 

Checklistan 

 
Rådet diskuterar det nya förslaget till checklista tillsammans med Per-

Olof Svensson, stadsbyggnadskontoret samt Pernilla Johnni, 

trafikkontoret.  

 

Rådet enas om att ändra några formuleringar. Jan Lamby får i uppdrag att 

revidera checklistan. Checklistan behandlas igen på rådets möte den 

19 augusti 2013. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

 § 9 

Information om bygglovhandläggningen 

 
Punkten bordlades. 

 

 

 § 10 

Inkomna skrivelser och protokoll 
 

Inkomna protokoll anmäls och läggs till handlingarna: 

a) Protokoll nr 3/2013 från råd för funktionshinderfrågor vid trafik- 

och renhållningsnämnden och Stockholms Stads Parkerings AB den 

8 april 2013 

b) Protokoll nr 4/2013 från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor den 22 april 2013 

c) Protokoll nr 4/2013 från råd för funktionshinderfrågor vid 

fastighetsnämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden den 13 maj 

2013. 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet framför önskemål om att få delta på det studiebesök som 

kommunstyrelsens funktionshinderråd ska göra på Tele2 Arena den 4 

september 2013 kl. 15.00. Rådets sekreterare får i uppdrag att kontakta 

sekreteraren i kommunstyrelsens funktionshinderråd. 
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 § 11 

Genomgång av utsända checklistor 
 

a) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för fastigheten 

Kalvholmen 1 m.m. i stadsdelen Skärholmen, S-Dp 2012-09980 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet anser att det är positivt att det planeras för föreningslokaler. 

 

b) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Giggen 25 i 

stadsdelen Tallkrogen, Dp 2012-00200 

 

Rådets synpunkter: 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Sopor 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom att 

sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta inte är 

möjligt bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt att både 

hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas i 

utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan nivåhinder och 

hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med nedsatt 

rörelse- och orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor 

utomhus anser rådet att avståndet från entré till sopnedkastet inte 

bör överstiga 10 meter. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 meter från entré 

och placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela 

anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler 

och punktskrift ska finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma 

placering efter varje tömning för att underlätta användbarheten för 

personer med nedsatt orienteringsförmåga. Rådet påpekar att 

placeringen av kärlen inte får minska antalet parkeringsplatser som 

ligger 10 meter från entréer. 

 

c) Inbjudan till plansamråd om förslag till detaljplan för del av 

Telefonfabriken 1 i stadsdelen Midsommarkransen, S-Dp 2012-

13363-54 
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Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter. 

 

d) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Bojen 3 i 

stadsdelen Kungsholmen, Dp 2012-10291 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter. 

 

e) Inbjudan till plansamråd om förslag till detaljplan för Väktaren 15, 

35, 36, 37 m.m. i stadsdelen Kungsholmen, S-Dp 2011-08491 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter. 

 

 

 § 12 

Granskning av dokumentet om rådets arbetsår 
 

Rådet går igenom dokumentet om rådets arbetsår.  

 

Rådet konstaterar att schemat hittills inte har tillämpats vare sig av rådet 

eller nämnder och förvaltningar. Rådet ska göra en utvärdering av sitt 

arbetssätt under hösten 2013. 

 

 

 § 13 

Bevakningslista se sid. 9 i protokollet 
 

Punkten 6 tas bort. 

 

Listan kompletteras med ”Utbildning för bygglovhandläggare om 

ledstråk” samt ”Revidering av checklistan”. 

 

 

 § 14 

Rapporter 
 

Ingrid Dalén informerar om att hon av olika skäl ännu inte har kunnat 

delta på Boverkets samverkansråd för att kunna ta upp frågan om tak över 

entréer. 

 

Ingrid Dalén informerar om att funktionshinderombudsmannens 
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årsrapport har kommit. Den kommer att presenteras vid ett 

utbildningstillfälle i höst. 

 

 

 

 

 

 

 § 15 

Övriga frågor 
 

Vid nästa möte den 19 augusti 2013 ska en punkt vara med om 

Annedalsrapporten. 

 

Till nästa möte den 19 augusti 2013 ska även en punkt vara med om 

frågor till stadsbyggnadsnämnden den 5 september 2013. 

 

Laila Kinnander har nästa workshop om Entré Stockholm den 27 juni 

2013. 

 

Ingrid Dalén önskar rådet en skön sommar. Rådet önskar Ingrid Dalén 

detsamma. 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal 
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B E V A K N I N G S L I S T A  

 
 Ärenden som ska tas i rådet Ansvarig Ska vara klart 

 

1. Föredragning om Arkitektur 

Stockholm 

 

Sekretariatet 

och Arne 

Fredlund 

Hösten 2013 

2. Ljudmiljöer i publika lokaler.    

 

  Vice 

ordföranden 

återkommer 

under hösten 

2013 

 

3. Stockholms Stads Parkerings AB har 

beslutat om byggnation av ny 

anläggning, Stigberget. 

Bygglovsprocessen bevakas av rådet. 

 

Rådet Våren 2013 

4. Utvärdering av rådets arbetssätt  Hösten 2013 

5. Rådets presidium träffar 

stadsbyggnadsdirektör Susanne 

Lindh (till hösten samt sedan 2 

ggr/år) 

 

 Hösten 2013 

6. Begreppet ”Nationella regler” som 

hänvisas till i ny version av 

checklistan kontrolleras 

Jan Lamby  

    

 

 

 


